
Z A R Z Ą D P O W I A T U
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S P R A W A
PROTOKÓŁ NR 216.2024 Z POSIEDZENIA

ZARZĄDU POWIATU W SIERPCU

w dniu 6 marca 2024 r.

Rozpoczęto 6 marca 2024 r.

Zakończono 6 marca 2024 r.



PROTOKÓŁ Nr 216.2024

Z POSIEDZENIA

ZARZĄDU POWIATU W SIERPCU

w dniu 6 marca 2024 r.

Przewodniczył: Pan Andrzej Cześnik - Starosta Sierpecki.

Protokołowała: Katarzyna Tomaszewska - podinspektor w Biurze Rady i Powiatu.

Na stan 5 członków w posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Zarządu, zgodnie
z listą obecności, która stanowi załącznik nr l do niniejszego protokołu.

Posiedzenie Zarządu rozpoczęło się o godz. 09:00.

W posiedzeniu Zarządu Powiatu uczestniczyli:

1. Maja Strześniewska - Dyrektor PUP w Sierpcu.
2. Justyna Morawska - Zastępca Dyrektora PUP w Sierpcu.
3. Marek Kuczmarski - Dyrektor SPZZOZ w Sierpcu.

4. Artur Obrębski - Dyrektor ZDP w Sierpcu.

5. Agnieszka Gorczyca - Dyrektor PCPR w Sierpcu.

6. Grażyna Topolewska - Dyrektor DPS w Szczutowie.
7. Nina Gasiorowska - Dyrektor PDD w Szczutowie.

8. Zbigniew Czajkowski - Główny Specjalista w Wydziale Oświaty i Zdrowia.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z wykonania Rocznego
Programu Działania Powiatowego Urzędu Pracy w Sierpcu za 2023r.

4. Zapoznanie się ze sprawozdaniem o przychodach, kosztach i wyniku finansowym
SPZZOZ w Sierpcu za IV kwartał 2023r.

5. Zapoznanie się z informacją o zakupie nowego sprzętu i aparatury medycznej przez
SPZZOZ w Sierpcu.

6. Zapoznanie się z informacją o przygotowaniu DPS w Szczutowie do świadczenia
usług wsparcia krótkoterminowego oraz usług opieki wytchnieniowej w formie
pobytu całodobowego w ramach programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej
pn.„Opieka wytchnieniowa".



7. Zapoznanie się z informacją dotyczącą funkcjonowania Powiatowego Domu Dzieci
w Szczutowie w roku 2023.

8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności ZDP w Sierpcu w roku 2023 oraz
zakresem prac do wykonania w roku 2024.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu
projektu uchwały w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepełnosprawnych, przyznanych Powiatowi na realizację zadań z zakresu
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku.

lO.Podjęcie uchwały w spawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu
uchwały uchylającej uchwałę w sprawie utworzenia Powiatowego Ośrodka
Interwencji Kryzysowej w Sierpcu.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przedłożenia Radzie Powiatu rocznego sprawozdania
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sierpcu za 2023 rok oraz
wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania
przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy domowej na lata
2024-2030.

13.Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu korekcyjno-edukacyjnego dla
osób stosujących przemoc domową na lata 2024-2030.

14.Podjecie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu
projektu uchwały w sprawie Programu psychologiczno-terapeutycznego dla osób
stosujących przemoc domową na lata 2024-2030.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu
projektu Programu służącego działaniom profilaktycznym mającym na celu
udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach
zagrożonych przemocą domową na lata 2024-2030.

16. Podjęcie uchwały w sprawie przedłożenia do konsultacji projektu „Programu opieki
nad zabytkami Powiatu Sierpeckiego na lata 2024-2027".

17. Zajęcie stanowiska w sprawie zaopiniowania wysokości stawek, które planuje
wprowadzić od dnia l lipca 2024r. ZS nr l w Sierpcu za najem części nieruchomości
znajdujących się w budynku szkoły.

18. Zapoznanie się z informacją o sposobie korzystania w 2023 roku z nieruchomości
oddanych w trwały zarząd powiatowym jednostkom organizacyjnym.



19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wycięcie drzew z nieruchomości
stanowiącej własność Powiatu Sierpeckiego.

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na likwidację środków majątku
ruchomego będącego na wyposażeniu Starostwa Powiatowego w Sierpcu.

21. Zapoznanie się z analizą sprawozdań z programu działania Starostwa Powiatowego
w Sierpcu za rok 2023.

22. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Zarządu Powiatu za 2023 rok.

23. Przyjęcie protokołów: Nr 208.2024 z dnia 5 stycznia 2024r.; Nr 209.2024 z dnia
15 stycznia 2024r.

24. Sprawy różne.

25.Zamknięcie posiedzenia.

/porządekposiedzenia stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt l Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności

Otwarcia posiedzenia Zarządu Powiatu dokonał Pan Andrzej Cześnik -
Starosta Sierpecki witając biorących udział w posiedzeniu członków Zarządu
Powiatu (stan członków: 4 obecnych) oraz zaproszonych gości.

Ad. pkt 2 Przyjęcie porządku posiedzenia.
Członkowie zarządu jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia.

Ad. pkt 3 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z wykonania
Rocznego Programu Działania Powiatowego Urzędu Pracy w Sierpcu za 2023r.

Pani Maja Strześniewska oraz Pani Justyna Morawska przedłożyły
Sprawozdanie z wykonania Rocznego Programu Działania Powiatowego Urzędu
Pracy w Sierpcu za 2023r, zgodnie z załącznikiem nr 3 do mniejszego protokołu.
Następnie Pani Maja Strześniewska omówiła bieżące sprawy dotyczące jednostki.

Pan Skarbnik zwrócił się do Pani Dyrektor PUP. Oznajmił, że pani główna
księgowa zgłosiła zapotrzebowanie dotyczące zwiększenia świadczeń odpisu na
fundusz socjalny i zapytał, czy dotyczy to zwiększenia wynagrodzenia dla
cudzoziemców? Następnie odczytał treść tego zgłoszenia.

Pani Maja Strześniewska uważa, że jeśli chodzi o cudzoziemców, to są to
środki, które wpływają za opłatę za oświadczenia. Prawdopodobnie pani księgowa
nie rozliczyła pewnie za październik 2023r. i chce teraz je przekazać . Dołożyła
pewnie te bieżące, żeby to zamknąć i wtedy tym zasilamy wynagrodzenia.

Pan Skarbnik zapytał, czy pani księgowa miała taką wiedzę przed
prowizorium?



Pani Maja Strześniewska odpowiedziała, że nie wie, musiałaby zapytać o to
główną księgową.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; l-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1071.216.2024
w sprawie przyjęcia Sprawozdania z wykonania Rocznego Programu Działania
Powiatowego Urzędu Pracy w Sierpcu za 2Q23r^uchwaia stanowi załącznik nr 4 do
niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 4 Zapoznanie się ze sprawozdaniem o przychodach, kosztach i wyniku
finansowym SPZZOZ w Sierpcu za IV kwartał 2023r.

Pan Marek Kuczmarski przedstawił członkom zarządu sprawozdanie
o przychodach, kosztach i wyniku finansowym SPZZOZ w Sierpcu za IV kwartał
2023r., zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszego protokołu.
Podkreślił, że dane przedstawione w sprawozdaniu są danymi wstępnymi i mogą ulec
zmianie, gdyż nie wszystkie dokumenty są obecnie wystawione i zaksięgowane. Po
zamknięciu roku zostanie przedłożone sprawozdanie roczne obejmujące pełne dane
za 2023r.

Pan Sławomir Krystek powiedział, że ze sprawozdania wynika, że wzrosła
liczba etatów na umowę zlecenie o 32. Zapytał o jakie stanowiska chodzi.

Pan Marek Kuczmarski odpowiedział, że głównie chodzi o pracowników
w Zakładzie Opieki Leczniczej, ale także mocno wzrosła kadra medyczna,
szczególnie ortopedyczna . Ma bardzo mocny zespół, co powoduje, że w styczniu
zrobiliśmy więcej zabiegów ortopedycznych, niż szpital wojewódzki. Samych
ortopedów jest 11. Również ginekolodzy, którzy również są na umowach cywilno-
prawnych,

Pan Sławomir Krystek zapytał, czy jest jakiś problem z terminem albo
długością terminu otrzymywania opisów z badania rezonansem?

Pan Marek Kuczmarski odpowiedział, że współpracujemy z dwiema
firmami, które wykonują opisy zgodnie z umowami. Faktem jest, że jak przyszedł to
były długie terminy. Mamy różne stopnie według zapotrzebowania opisu. Jest tryb
zwykły, pilny, cito i cito/cito. W tym trybie cito/cito jak jest zagrożenie życia to
potrafimy mieć opis w ciągu godziny. Dodał, że w innych jednostkach wygląda to
bardzo podobnie. Jeżeli jest pacjent bez zagrożenia życia to wynik badania będzie za
2-3 tygodnie. Natomiast jeśli jest osoba np. z krwotokiem wewnętrznym to potrafimy
mieć opis w ciągu godziny.



Ad. pkt 5 Zapoznanie się z informacją o zakupie nowego sprzętu i aparatury
medycznej przez SPZZOZ w Sierpcu.

Pan Marek Kuczmarski przedstawił informację o zakupie nowego sprzętu
medycznego na potrzeby modernizowanego laboratorium SPZZOZ w Sierpcu
według załącznika nr 6 do niniejszego protokołu.

Pan Skarbnik zapytał czy Pan Dyrektor podtrzymuje te 200 000 zł i czy
członkowie zarządu również to podtrzymują i są za tą dotacją?

Pan Marek Kuczmarski odpowiedział, że tak jak było pisane w piśmie i tam
się nic nie zmienia.

Pan Starosta zapytał, czyli 200 000 zł?
Pan Marek Kuczmarski potwierdził.
Pan Skarbnik powiedział, że do Regionalnej Izby Obrachunkowej musi

przekazać także jaki jest przedmiot dotacji.
Pan Dyrektor SPZZOZ w Sierpcu odpowiedział, że tak jak było w piśmie

i tam się nic nie zmienia, bo tam jest konkretne przeznaczenie - pod laboratorium.
Pan Skarbnik zapytał, w którym pomieszczeniu?
Pan Dyrektor SPZZOZ w Sierpcu odpowiedział, że na chwilę obecną nie

potrafi odpowiedzieć na to pytanie ze względu na wykonywane prace.

Ad. pkt 6 Zapoznanie się z informacją o przygotowaniu DPS w Szczutowie do
świadczenia usług wsparcia krótkoterminowego oraz usług opieki
wy tchnie niowej w formie pobytu całodobowego w ramach programu Ministra
Rodziny i Polityki Społecznej pn.„Opieką wytchnieniowa".

Członkowie zarządu zapoznali się z informacją o przygotowaniu DPS-u
w Szczutowie do świadczenia usług wsparcia krótkoterminowego oraz usług opieki
wytchnieniowej w formie pobytu całodobowego w ramach programu Ministra
Rodziny i Polityki Społecznej pn.„Opieka wytchnieniowa", zgodnie z załącznikiem nr
7 do niniejszego protokołu.

Pani Grażyna Topolewska poinformowała, że umowa jest w trakcie
podpisywania przez Wojewodę, bo ze strony powiatu zostało to już spełnione. Po
podpisaniu umowy będziemy czekać na środki.

Pan Skarbnik powiedział, że Pani Dyrektor złożyła pismo skierowane do
Skarbnika Powiatu, by zabezpieczyć środki finansowe w kwocie 200 000 zł na
pozostałe prace inwestycyjne dotyczące łazienek. W związku z tym Pan Skarbnik
oznajmił, że jeśli będzie budżet powiatu będzie stać na tego rodzaju dofinansowanie,
to jak najbardziej te środki będą zabezpieczone, natomiast na tę chwilę nie ma takiej
możliwości.



Pani Grażyna Topolewska powiedziała, że prace te wynikają z zaleceń
pokontrolnych, w związku z tym będzie musiała udzielić odpowiedzi. Wobec
powyższego przekaże, że prace są w trakcie realizacji.

Ad. pkt 7 Zapoznanie się z informacją dotyczącą funkcjonowania Powiatowego
Domu Dzieci w Szczutowie w roku 2023.

Pani Nina Gąsiorowska przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania
jednostki w 2023r., a także sytuację bieżącą placówki, zgodnie z załącznikiem nr 8 do
niniejszego protokołu.
Dodała, że do ważnych tematów należy konieczność podjęcia prac dostosowawczych
w jednostce do obowiązujących standardów, co było już przedstawiane na
posiedzeniu Zarządu.

Pan Dariusz Twardowski zapytał, czy placówka ma podpisaną umowę
z psychologiem?

Pani Nina Gąsiorowska odpowiedziała, że mamy psychologa na pół etatu,
a poza tym korzystamy z poradni psychologicznych.

Ad. pkt 8 Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności ZDP w Sierpcu
w roku 2023 oraz zakresem prac do wykonania w roku 2024.

Członkowie zarządu zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności ZDP
w Sierpcu w roku 2023 oraz zakresem prac do wykonania w roku 2024, zgodnie
z załącznikiem nr 9 do niniejszego protokołu.

Pan Artur Obrębski poinformował, że zostanie złożona korekta do
sprawozdania, dlatego że wkradł się nieumyślny błąd w zakresie pkt 1.2 Zakres
finansowy (poniesienie wydatku w roku 2023), zgodnie z załącznikiem nr 10 do
niniejszego protokołu.

Pan Starosta zapytał Dyrektora ZDP w Sierpcu, czy realizuje w swojej
jednostce wszystko zgodnie z prawem? Powiedział, że doszło do zmiany księgowej
w ZDP w Sierpcu.

Pan Artur Obrębski rozumie, że chodzi o sprawę, o której rozmawiał
z Panem Skarbnikiem, który wspominał, że pani księgowa może nie mieć
odpowiednich umocowań. Wyjaśnił, że przez zarząd powiatu zostały przyjęte
zarówno statut, jak i schemat organizacyjny, które określają co może podpisywać
pani księgowa. Jest także uchwała zarządu powiatu w sprawie upoważnienia do
składania oświadczenia woli w sprawach związanych z prowadzeniem Zarządu
Dróg Powiatowych w Sierpcu do kwoty 130.000,00 zł. Powyżej tej kwoty musi być
zgoda zarządu. Do tej pory tak było, wiele kontroli się także odbyło i nikt nigdy nam



nie zarzucił, że robimy coś niezgodnie z prawem. Dlatego uważa, że działa zgodnie z
prawem.

Pan Sławomir Krystek zapytał, kiedy Pan Dyrektor przystąpi do
procedowania postępowania przetargowego na budowę dróg z Polskiego Ładu?

Pan Artur Obrębski odpowiedział, że wtedy, kiedy zarząd podejmie decyzję
co konkretnie robimy. Dlatego też skierował pismo do zarządu powiatu, które stanowi
załącznik nr 11 do mniejszego protokołu.

Pan Starosta powiedział, że miało zostać wykonane kamerowanie ulicy
Traugutta.

Pan Artur Obrębski wyjaśnił, że zostało wykonane kamerowanie, ale na
chwilę obecną jeszcze nie otrzymał filmu.

Pan Sławomir Krystek powiedział, że dojdziemy zaraz do końca kadencji.
Jeśli dopiero w czerwcu ogłosimy przetarg to będziemy mieli tylko jedną możliwość
na wyłonienie wykonawcy.

Pan Artur Obrębski powiedział, że trzeba to zrobić jak najszybciej. Jeśli
chodzi o kamerowanie, to człowiek, który się tym zajmuje stwierdził, że musi to
przegrać, zmontować i dopiero dostarczyć. Uważa, że w tym tygodniu powinien mieć
już konkrety, a najpóźniej na początku przyszłego tygodnia.

Pan Starosta powiedział, że decyzja uzależniona jest od tego, jak wygląda ten
kanał deszczowy. Jeżeli jest zniszczony to nie zrobimy tej inwestycji, bo nas na nią
nie stać. Druga sprawa - ul. Żeromskiego też odpada, dlatego że nie da się jej
podzielić, więc zostaje trzecie wyjście ul. Żeromskiego, ale nowy odcinek.

Pan Artur Obrębski powiedział, że z tego co rozmawiał z wykonawcą
kamerowania, kanał będzie do przebudowy. Musi jednak obejrzeć filmik, żeby być
pewnym w stu procentach.

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie zarządu doszli do wniosku,
że w pierwszej kolejności należy ocenić stan kanalizacji ulicy Traugutta. Jeżeli okaże
się, że będzie trzeba ją przebudowywać, to zostanie wybrany wariant trzeci - ulica
Żeromskiego (nowy odcinek).

Następnie zaczęto omawiać sprawy różne.

Pkt Ib. Zajęcie stanowiska w sprawie lokalizacji progów zwalniających
ograniczających prędkość na drodze powiatowej nr 3727W, 6914W oraz 3742W.

Pan Artur Obrębski poinformował, że wpłynęły do niego trzy pisma
w sprawie zamontowania progów zwalniających ograniczających prędkość na
drogach powiatowych: nr 3727W w m. Ligowo (w obrębie boiska szkolnego),



nr 6914W w m. Reczewo oraz nr 3742W w m. Borkowo VJiQ\kie./załącznik nr 12 do
niniejszego protokołu/.
Wyjaśnił także, że wykorzystanie progów zwalniających celem wymuszenia
fizycznego ograniczenia prędkości pojazdów skutecznie poprawia bezpieczeństwo
ruchu, jednak stanowi to duży koszt ok. 20 000-25 000 zł,

Pan Wicestarosta powiedział, że jedno pismo wpłynęło od Pani Agnieszki
Różańskiej Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ligowie. Uważa, że należy się tam
przejechać i ocenić jak wygląda sytuacja, tym bardziej, że chodzi o lokalizację
w pobliżu szkoły. Dodał, że w stronę Skępego powstało dużo nowych domów,
w których mieszkają rodziny z dziećmi. Po prawej stronie jest część chodnika,
a potem muszą przejść na lewą stronę, żeby wejść na teren szkoły.
Wobec powyższego zgłosił wniosek o przeprowadzenie wizji lokalnej w terenie, aby
zweryfikować zasadność umieszczenia progów zwalniających w trzech wskazanych
lokalizacjach.

Członkowie zarządu wyrazili aprobatę dla wniosku Pana Wicestarosty.

pkt 2 Zajęcie stanowiska w sprawie przedłużenia chodnika zakończonego
przejściem dla pieszych przy drodze powiatowej nr 3726W w relacji Sierpc-
Ligowo oraz założenia oświetlenia.

Pan Starosta poinformował, że wpłynęło pismo mieszkańców Żochowa
w prośbą o przedłużenie chodnika zakończonego przejściem dla pieszych przy
drodze powiatowej nr 3726W relacji Sierpc-Ligowo oraz założenie
ośvfiet\enia./załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/.

Pan Artur Obrębski wyjaśnił, że 2-3 lata temu zrobione tam zostało
utwardzone pobocze do ostatniej zabudowy po prawej, Z załączonej mapki wynika,
że jest to ok. 200 m utwardzonego pobocza. Uważa, że trzeba by podjąć w tej kwestii
rozmowy z gminą.

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie zarządu uznali, że mając na uwadze
bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego, powtórna analiza możliwości
wprowadzenia do planu zadania polegającego na przedłużeniu chodnika oraz
założenia oświetlenia zostanie przeprowadzona w ramach planowania budżetu
Powiatu Sierpeckiego na rok 2025 w porozumieniu z Wójtem Gminy Sierpc.

pkt 3 Zapoznanie się z pismem Dyrektora ZDP w Sierpcu w sprawie naprawy
nawierzchni poboczy drogi powiatowej nr 3742W na odcinku Borkowo Wielkie-
Wilczogóra.



Członkowie zarządu zapoznali się z pismem w sprawie naprawy nawierzchni
poboczy drogi powiatowej nr 3742W na odcinku Borkowo Wielkie- Wilczogóra,
zgodnie z załącznikiem nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 9 Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu uchwały w sprawie podziału środków Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przyznanych Powiatowi na
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku.

Pani Agnieszka Gorczyca wyjaśniła, że Zarząd PFRON przekazał informację
o wysokości środków finansowych, przypadających Powiatowi wg algorytmu,
wyliczonych zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów. Wysokość limitu na rok
2024 wyniosła 2 386 074 zł, w tym l 010 880 zł na działalność Warsztatu Terapii
Zajęciowej. W związku z powyższym zachodzi potrzeba dokonania podziału
środków PFRON na poszczególne zadania. Dodała, że zaproponowany plan podziału
powstał w wyniku ustaleń realizatorów zadań PUP i PCPR w Sierpcu,/załącznik nr J5
do niniejszego protokołu/.

Wobec powyższego członkowie zarządu (3-za;l-nie wziął udziału
w głosowaniu; l-nieobecny) podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1072.216.2024
w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu uchwały
w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych, przyznanych Powiatowi na realizację zadań z zakresu
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku/uchwała stanowi załącznik nr 16
do niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 10 Podjęcie uchwały w spawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie utworzenia
Powiatowego Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Sierpcu.

Wniosek w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały przedłożyła Dyrektor
PCPR w Sierpcu, zgodnie z załącznikiem nr 17 do niniejszego protokołu.

Pani Agnieszka Gorczyca oznajmiła, że zadaniem własnym powiatu jest
prowadzenie ośrodka interwencji kryzysowej. Funkcjonuje on do tej pory
w strukturze PCPR w Sierpcu, którym kieruje Dyrektor PCPR, spełniający
wymagania dla kierowników jednostek organizacyjnych pomocy. Takie
funkcjonowanie zostało zakwestionowane przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki
w Warszawie. Dodała, że nawet w dniu dzisiejszym dostała telefon z zapytaniem, czy
wysłaliśmy już odpowiedź na zalecenia pokontrolne. W trakcie rozmowy przekazała,



że planowane jest wydzielenie ośrodka interwencji kryzysowej z PCPR, zwróciła
jednak uwagę, że nie ma wytycznych jak postępować.
Poinformowała, że uchylenie przedmiotowej uchwały nie załatwia tematu, chociaż
deklarujemy Wojewodzie, że zadanie to będzie realizowane w ramach PCPR
w Sierpcu. Nie wiemy jaka będzie odpowiedź Wojewody, tym bardziej,
że w III kwartale tego roku znowu jest zaplanowana kontrola w zakresie
przeciwdziałania przemocy. Uważa, że dobrym rozwiązaniem byłoby w pierwszej
kolejności uchylenie uchwały w sprawie utworzenia POIK w Sierpcu, następnie
poddać ponownej analizie to zadanie. Dodała, że ciężko byłoby teraz wykonać to
zadanie, dlatego że w budżecie nie ma zabezpieczonych środków na nową jednostkę.
Wyjaśniła także, powiat podejmował próby podpisania porozumienia z innym
powiatem, tak jak robimy z domem samotnej matki. Byłoby to najtańsze rozwiązanie,
lecz niestety inne powiaty nie chcą tego zrobić.

Pan Sekretarz powiedział, że należy wyjść z założenia, że zadaniem powiatu
jest prowadzenie ośrodka interwencji kryzysowej. Jeżeli uchylamy tę uchwałę to
mamy jedynie możliwość wynikającą z art. 112a, który stanowi, że powiat może
połączyć powiatowe centrum pomocy rodzinie z ośrodkiem interwencji kryzysowej.
Wynika z tego przepisu to, że ośrodek interwencji kryzysowej może działać
w strukturze powiatowego centrum pomocy rodzinie, pod warunkiem zachowania
odrębności organizacyjnej. Nie ma przepisu na czym ta odrębność miałaby polegać.
Na tę chwilę wszystkie komentarze mówią o tym, że dla zachowania odrębności
organizacyjnej wystarczy tylko w strukturze PCPR powołać zastępcę kierownika
OIKu, tzn. żeby kierownik PCPR nie był tą osobą.

Pani Agnieszka Gorczyca nie zgodziła się z przedmówcą i dodała,
że kierownik OIKu nie jest zastępcą Dyrektora PCPR, lecz musi to być równorzędny
dyrektor, który jest powoływany przez Zarząd. Pan Sekretarz twierdzi, że OIK ma
być połączony z PCPR, Wyjaśniła, że z takiej możliwości skorzystała. Przepis
prawny jest niedoprecyzowany i nie ma jasnych wytycznych.
Następnie dodała, że w piśmie do Wojewody Pan Starosta zapewnił, że do czasu
utworzenia tej nowej placówki zadania nadal będzie realizowało PCPR.

Pan Dariusz Twardowski zwrócił uwagę na fakt, iż podjęcie uchwały
uchylającej i niepodjęcie uchwały powołującej nowej jednostki może spowodować,
że Wojewoda zapyta, kto to zadanie realizuje i co wtedy.

Pani Agnieszka Gorczyca oznajmiła, że gdy uchwała nie zostanie uchylona,
to będzie musiała się zwrócić o zabezpieczenie środków w budżecie na utworzenie
nowej jednostki. Wobec powyższego zwraca się o uchylenie uchwały.



Pan Sekretarz poinformował, że zgodnie z komentarzem z 2023r.
wedle art 112a ust. l u.p.s. powiat może połączyć powiatowe centrum pomocy
rodzime z ośrodkiem interwencji kryzysowej. Jak natomiast stanowi art. 112 a ust.2
w przypadku połączenia ośrodek interwencji kryzysowej działa w strukturze
powiatowego centrum pomocy rodzinie. Należy zaznaczyć, że przepisy prawa nie
wprowadzają szczegółowych zasad funkcjonowania ośrodka interwencji kryzysowej
w strukturze pcpr. Jedynym wymogiem jest to, aby osoba kierująca ośrodkiem
spełniała wymagania dla kierowników jednostek organizacyjnych pomocy
społecznej, określone w art. 122 u.p.s.
Dodał, że wynika z tego, że na tę chwilę wyodrębnienie organizacyjne w strukturze
polega tylko na tym, żeby był zastępca dyrektora, który będzie miał powierzony do
prowadzenia ośrodek interwencji kryzysowej.

Pani Agnieszka Gorczyca ponownie oznajmiła, że w sytuacji nieuchylenia
omawianej uchwały, zwróci się na kolejnym posiedzeniu Zarządu o zabezpieczenie
środków w budżecie na utworzenie nowej jednostki, szacuje że o 200 000 zł.

Pan Skarbnik powiedział, że Pani Dyrektor zgłosiła potrzebę zwiększenia
wydatków o 300 000 zł, bo po prostu są pewne przeliczniki i jest to związane
z rodzinami zastępczymi. To nie jest wszystko i jako Skarbnik nie może sparaliżować
pracy powiatu i musi mieć pieniądze na różne nieprzewidziane sytuacje, np. na takie,
o których mówi dzisiaj Pani Dyrektor. Ponadto, Pani Marta Witte to samo napisała
o 200 000 zł. Dodał, że co chwilę otrzymuje pisma, że nastąpił wzrost utrzymania,
np. komunikacji o 11 % i to jeszcze nie wszystko - dowody rejestracyjne, naklejki itp.
Takie pisma do niego przychodzą i musi zwiększać wydatki, a dochodów nie ma
zwiększonych na tę chwilę. Teraz Pani Dyrektor mówi, że zwróci się o 200 000 zł.
Dlatego odpowiada, że Zarząd Powiatu powinien określić pewne priorytety. Bo jak
nie będzie pieniędzy na zadania bieżące, to nastąpi paraliż powiatu. Powtórzył, że co
chwilę przychodzą wnioski o dofinansowanie i zwiększenie wydatków. Następna jest
Pani Dyrektor z DPS, która żeby nie zapłacić kary musi dostać 200 000 zł. Jest to
związane z bieżącą działalnością, żeby standard był nie z czasów PRL, lecz
właściwy, żeby Ci pensjonariusze mogli tam przebywać. Na dzień dzisiejszy, na tę
sesję ma ok, l 000 000 zł takich dodatkowych pieniędzy. Będzie wnioskował do
zarządu, a następnie do rady o zwiększenie deficytu w ramach środków
zewnętrznych. Również mamy inwestycje niezakończone, tj. l 300 000 zł budowa
hali, środki własne musimy mieć; l 600 000 zł na łącznik Kopernika co daje prawie 3
000 000 zł plus teraz l 000 000 zł to jest 4 000 000 zł. Teraz muszę zwiększyć i
pytanie jak podejdzie do tego rada, że musimy zadłużyć co najmniej 2 000 000 zł



dodatkowych pieniędzy na inwestycje, bo nie może zostać bez pieniędzy na tego
rodzaju zwiększenie środków.
Dodał, że w kontekście budżetu najlepiej by było, jakby to się zadziało
np. od nowego roku.

Pani Agnieszka Gorczyca oznajmiła, że chodzi jej o to, aby zdjąć z tego roku
finansowanie i przedłużać ten OIK. Zobaczymy co się zadzieje. Dodała, że jeżeli
uchwała nie zostanie uchylona, to jako dyrektor nie narazi siebie i wystąpi
0 pieniądze, żeby zrealizować zadanie. Natomiast jeśli uchwała zostanie uchylona
1 zostanie przeprowadzona analiza to może się to przesunąć w czasie.

Członkowie zarządu po przeprowadzonej dyskusji zdjęli z porządku
posiedzenia projekt uchwały w spawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie utworzenia Powiatowego
Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Sierpcu. Uznali, że powrócą do tematu po
wnikliwym zapoznaniu się z tematem.

Ad. pkt 11 Podjęcie uchwały w sprawie przedłożenia Radzie Powiatu rocznego
sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sierpcu
za 2023 rok oraz wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej.

Członkowie zarządu zapoznali się z rocznym sprawozdaniem z działalności
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sierpcu za 2023 rok oraz wykazu potrzeb
w zakresie pomocy społecznej, zgodnie z załącznikiem do uchwały.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; l-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1073.216.2024
w sprawie przedłożenia Radzie Powiatu rocznego sprawozdania z działalności
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sierpcu za 2023 rok oraz wykazu
potrzeb w zakresie pomocy społecznej/«c/nva/a stanowi załącznik nr 18 do niniejszego
protokołu/.

Ad. pkt 12 Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
\v Sierpcu projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu
przeciwdziałania przemocy, domowej oraz ochrony osób doznających przemocy
domowej na łata 2024-2030.

Członkowie zarządu zapoznali się z Powiatowym programem
przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doznających przemocy
domowej na lata 2024-2030, zgodnie z załącznikiem do uchwały.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; 1-nieobecny)
podjęli:



UCHWAŁĘ NR 1074.216.2024
w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu uchwały
w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy
domowej oraz ochrony osób doznających przemocy domowej na lata
2024-2030/ucMva/a stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 13 Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu korekcyjno-
edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową na lata 2024-2030.

Członkowie zarządu zapoznali się z Programem korekcyjno-edukacyjnego dla
osób stosujących przemoc domową na lata 2024-2030, zgodnie z załącznikiem do
uchwały.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; l-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1075.216.2024
w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu uchwały
w sprawie uchwalenia Programu korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących
przemoc domową na łata 2024-203^/uchwala stanowi załącznik nr 20 do mniejszego
protokołu/.

Ad. pkt 14 Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu uchwały w sprawie Programu psychologiczno-
terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową na lata 2024-2030.

Członkowie zarządu zapoznali się z Programem psychologiczno-
terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową na lata 2024-2030, zgodnie
z załącznikiem do uchwały.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; 1-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1076.216.2024
w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu uchwały
w sprawie Programu psychologiczno-terapeutycznego dla osób stosujących
przemoc domową na lata 2Q24-2Q3Q/uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego
protokołu/.

Ad. pkt 15 Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu
w Sierpcu projektu Programu służącego działaniom profilaktycznym mającym
na celu udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania



i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci
w rodzinach zagrożonych przemocą domową na lata 2024-2030.

Członkowie zarządu zapoznali się z Programem służącym działaniom
profilaktycznym mającym na celu udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza
w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą domową na lata
2024-2030, zgodnie z załącznikiem do uchwały.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; 1-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1077.216.2024
w sprawie wniesienia pod obrady Rady Powiatu w Sierpcu projektu Programu
służącego działaniom profilaktycznym mającym na celu udzielenie
specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach
zagrożonych przemocą domową na lata 2024-2030/wcMra/a stanowi załącznik nr 22
do niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 16 Podjęcie uchwały w sprawie przedłożenia do konsultacji projektu
„Programu opieki nad zabytkami Powiatu Sierpeckiego na lata 2024-2027".

Pan Sekretarz wyjaśnił, że zgodnie z treścią Uchwały Nr 1007.205.2023
Zarządu Powiatu w Sierpcu z dnia 13 grudnia 2023 roku w sprawie przedłożenia do
konsultacji projektu „Programu opieki nad zabytkami Powiatu Sierpeckiego na lata
2024-2027", dnia 14 grudnia 2023 roku, wysłano projekt programu do
Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie zaopiniowania.
W dniu 8 lutego 2024 roku nadeszła odpowiedź, w treści której Mazowiecki
Wojewódzki Konserwator Zabytków zgłosił uwagi dotyczące pozycji ujętych
w wykazie zabytków zawartych w projekcie programu. Należy przy tym nadmienić,
iż w projekcie programu dokonano aktualizacji wykazu zabytków w oparciu o dane
zamieszczone na stronie Narodowego Instytutu Dziedzictwa Narodowego oraz
w wykazie zabytków nieruchomych wpisanych do rejestru zabytków wg stanu na
dzień 16.05.2022 r. z obszaru działania Delegatury w Płocku.

W związku z powyższym naniesiono w projekcie programu stosowne
poprawki zgodnie z zaleceniami Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora
Zabytków.

Ustalono, że konsultacje będą polegały na wyrażeniu opinii i złożeniu uwag
w sprawie będącej przedmiotem konsultacji do dnia 25 marca 2024r.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; 1-nieobecny)
podjęli:



UCHWAŁĘ NR 1078.216.2024
w sprawie przedłożenia do konsultacji projektu „Programu opieki nad
zabytkami Powiatu Sierpeckiego na lata 2024-2027"/uchwała stanowi załącznik
nr 23 do niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 17 Zajęcie stanowiska w sprawie zaopiniowania wysokości stawek, które
planuje wprowadzić od dnia l lipca 2024r. ZS nr l w Sierpcu za najem części
nieruchomości znajdujących się w budynku szkoły.

Członkowie zarządu pozytywnie zaopiniowali wysokości stawek za najem
części nieruchomości znajdujących się w budynku szkoły, pozostającym w trwałym
zarządzie Zespołu Szkół Nr l w Sierpcu, zgodnie z załącznikiem nr 24 do niniejszego
protokołu.

Ad. pkt 18 Zapoznanie się z informacją o sposobie korzystania w 2023 roku
z nieruchomości oddanych w trwały zarząd powiatowym jednostkom
organizacyjnym.

Członkowie zarządu zapoznali się z informacją o sposobie korzystania w 2023
roku z nieruchomości oddanych w trały zarząd powiatowym jednostkom
organizacyjnym, zgodnie z załącznikiem nr 25 do mniejszego protokołu.

Ad. pkt 19 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wycięcie drzew
z nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Sierpeckiego.

Wniosek w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały przedłożyło Samodzielne
stanowisko ds. rozwoju powiatu i zamówień publicznych, zgodnie z załącznikiem
nr 26 do niniejszego protokołu.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; l-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1079.216.2024
w sprawie wyrażenia zgody na wycięcie drzew z nieruchomości stanowiącej
własność Powiatu Sierpeckiego, zgodnie z załącznikiem nr 27 do niniejszego
protokołu.

Ad. pkt 20 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na likwidację środków
majątku ruchomego będącego na wyposażeniu Starostwa Powiatowego
w Sierpcu.

Pan Sekretarz poinformował, że przeprowadzono ocenę składników
rzeczowych majątku ruchomego wykazanego w załączniku do uchwały, uznając je
jako zbędne z przeznaczeniem do likwidacji. Ze względu na niskie parametry



techniczne oraz uszkodzenia sprzęt nie nadaje się do dalszego wykorzystania na
potrzeby urzędu bądź przekazania na wyposażenie innych ]ednostek./załqcznik nr 28
do niniejszego protokołu/.

Wobec powyższego członkowie zarządu jednogłośnie (4-za; 1-nieobecny)
podjęli:

UCHWAŁĘ NR 1080.216.2024
w sprawie wyrażenia zgody na likwidację środków majątku ruchomego
będącego na wyposażeniu Starostwa Powiatowego w Sierpcu/uchwala stanowi
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/.

Ad. pkt 21 Zapoznanie się z analizą sprawozdań z programu działania Starostwa
Powiatowego w Sierpcu za rok 2023.

Członkowie zarządu zapoznali się z analizą sprawozdań z programu działania
Starostwa Powiatowego w Sierpcu za rok 2023, zgodnie z załącznikiem nr 30 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt 22 Zapoznanie się ze sprawozdaniem z planu pracy Zarządu Powiatu za
2023 rok.

Członkowie zarządu zapoznali się z planem pracy Zarządu Powiatu za 2023
rok, zgodnie z załącznikiem nr 31 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 23 Przyjęcie protokołów: Nr 208.2024 z dnia 5 stycznia 2024r.;
Nr 209.2024 z dnia 15 stycznia 2024r.

Członkowie zarządu zapoznali się z ww. protokołami.

Ad. pkt 24 Sprawy różne.
4. Zapoznanie się z pismem Dyrektora PCPR w Sierpcu w sprawie zwiększenia
budżetu.

Członkowie zarządu zapoznali się z ww. pismemJzałącznik nr 32 do niniejszego
protokołu/.

5. Zapoznanie się z pismem Dyrektora ZS nr l w Sierpcu w sprawie stawek za
posiłki przygotowywane przez kuchnię szkoły.

Członkowie zarządu zapoznali się z ww. pismemJzałącznik nr 33 do niniejszego
protokołu/.

6. Zapoznanie się z pismem Dyrektora PZJB w Sierpcu w sprawie korekty planu
finansowego.

Członkowie zarządu zapoznali się z ww. plsmemJzałącznik nr 34 do niniejszego
protokołu/.



Na tym posiedzenie Zarządu Powiatu zakończono.

Protokołowała

Katarzyna Tomaszewska

Zarząd

Andrzej Cześnik

Sławomir Olejniczak

Sławomir Krystek

Dariusz Twardowski

Marek Chyliński nieobecny


